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Udlændinge- og Integrationsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 22. marts 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 611 (alm. del) efter ønske fra MF Dorthe Ullemose (DF) til 

udlændinge- og integrationsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 611: 

  

Vil ministeren oplyse, hvor meget kommunerne får i refusion fra staten i forhold 

til EU-borgere, og herunder opgøre udgiften på specifikke områder som f.eks. 

tolkning, tandlæge, boliger, osv.? 

 

Svar: 

 

EU-retten indebærer bl.a., at vandrende EU-arbejdstagere har ret til samme 

sociale fordele som værtsstatens egne borgere. 

 

Det betyder at EU-borgere, der har opnået arbejdstagerstatus på det danske 

arbejdsmarked, status som selvstændige erhvervsdrivende m.v., vil kunne 

modtage fx boligsikring og støtte til tandlægebehandling efter de regler, som 

gælder for danske borgere.  
 

Overordnet set opgøres de udgifter, som kommunerne kan anmelde til statslig 

refusion, ikke særskilt for EU-borgere. En særskilt opgørelse af kommunernes 

driftsudgifter til EU-borgere vil derfor forudsætte en omfattende analyse, og kan 

ikke umiddelbart besvares. 

 

Det kan endvidere bemærkes, at en række økonomiske analyser har 

dokumenteret, at vestlig indvandring generelt giver et positivt økonomisk bidrag 

til den finanspolitiske holdbarhed, mens den ikke-vestlige indvandring set under 

ét forværrer den.  

 

Her kan blandt andet henvises til Rockwool Fondens Forskningsenheds 

arbejdspapir Indvandrere og danskeres nettobidrag til de offentlige finanser fra 

2014.1 

 

                                                           
1 www.rockwoolfonden.dk/publikationer/indvandrere-og-danskeres-nettobidrag-til-de-offentlige-

finanser/ 
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Sådanne analyser af den samfundsøkonomiske effekt kan dog ikke umiddelbart 

opdeles på den isolerede virkning for kommunerne, idet der her blandt andet skal 

tages højde for fordeling af skatter, virkning af tilskud og udligning og forskellige 

refusionsordninger mv. 

 

 

Inger Støjberg  

/ 

 

 

Henrik Kyvsgaard 
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Udlændinge- og Integrationsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 28. marts 2017 stillet følgende spørgsmål nr. 

641 (Alm. del) efter ønske fra Martin Henriksen (DF) til udlændinge- og integrationsmini-

steren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 641: 

 

Kan ministeren oplyse, hvor mange EU-"kvoteflygtninge" regeringen planlægger, at Dan-

mark skal modtage, såfremt der åbnes for, at asylansøgere kan søge om asyl i Danmark og 

EU fra centre eller lejre i eksempelvis Afrika? 

 

Svar: 

 

Regeringen fører en stram, konsekvent og realistisk udlændingepolitik. 

 

Det er regeringens ambition, at presset på Europas ydre grænser skal lettes, samtidig med 

at menneskesmuglere skal have så vanskelige vilkår som overhovedet muligt.  

 

Det siger sig selv, at Danmark ikke kan gå enegang i dette spørgsmål. Derfor arbejder rege-

ringen sammen med ligesindede europæiske partnere for et system, hvor man søger om 

asyl fra et tredjeland frem for i Europa. 

Det er endnu for tidligt at sige noget konkret om, hvordan et nyt asylsystem vil se ud. I den 

forbindelse er det vigtigt at forstå, at der ikke nødvendigvis er tale om at etablere decide-

rede lejre i tredjelande, hvorfra man skal kunne søge asyl til Europa, men i højere grad om 

at bistå lande i nærområder og transitlande med at opbygge kapacitet til at påtage sig et 

større ansvar for at sikre, at migranter og flygtninge ikke begiver sig ud på en farefuld færd 

mod Europa. Det er samtidig klart, at et nyt asylsystem ikke skal føre til, at der kommer 

flere asylansøgere og flygtninge til Danmark.  

Der er selvsagt en lang række spørgsmål af både praktisk og juridisk karakter, som vil skul-

le afklares og drøftes i relation til dette arbejde.  

 

 

Inger Støjberg  

/ 

 

 

Moya-Louise Lindsay-Poulsen 
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Udlændinge- og Integrationsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 28. marts 2017 stillet følgende spørgsmål nr. 

642 (Alm. del) efter ønske fra Martin Henriksen (DF) til udlændinge- og integrationsmini-

steren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 642: 

 

I forlængelse af UUI alm. del - spm 641 bedes ministeren svare på, om det er regeringens 

ambition, at EU skal fordele flygtninge, og dermed tildeles kompetence over dansk asylpo-

litik til trods for danskernes nej til at afskaffe retsforbeholdet? 

 

Svar: 

Regeringen ønsker et nyt asylsystem, hvor man søger om asyl fra et tredjeland fremfor 

efter ankomsten til Europa. Det vil fjerne grundlaget for menneskesmuglere og samtidig 

lette presset på EU’s ydre græ ser.  

Det er endnu for tidligt at sige noget konkret om, hvordan et nyt asylsystem vil se ud. Det 

er dog regeri ge s klare hold i g, at tvu ge  o fordeli g til EU’s edle sstater ikke skal 

være en del af et nyt asylsystem.  

 

Det skal i øvrigt bemærkes, at der allerede er igangværende forhandlinger om en tvungen 

fordelingsmekanisme som et supplement til det nuværende Dublin-system. Lad mig i den 

forbindelse for en god ordens skyld understrege, at hvis det blev forudsat, at Europa-

Kommissionens forslag blev vedtaget uændret – hvilket intet tyder på – ville fordelings-

mekanismen på grund af retsforbeholdet ikke omfatte Danmark. 

 

Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 641 (Alm. del) fra Ud-

lændinge- og Integrationsudvalget. 

 

 

 

Inger Støjberg  

/ 

 

 

Moya-Louise Lindsay-Poulsen 
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